

## إشعار السوق رقم (035) Market Notice No.

## بشأن تلقى الطلبات من خلال لجنة النافذة الواحدة لسوق رأس المال

Regarding the Single Window for Receiving of Offering,

Listing and Admission to Trading Applications in Capital Markets

Date:	19/10/2023	التاريخ:
Date:	19/10/2023	اساريح

As part of the ongoing development and modernization of the capital market regulations in the State of Qatar, and to keep pace with changes globally in this vital sector, while considering local needs, the Board of Directors of the Qatar Financial Markets Authority (QFMA) issued its Resolution No. (3) of 2022 regarding the Single Window Committee for the Capital Market, based at the QFMA.

The committee aims to streamline processes and simplify procedures for listed companies or those seeking to enter the financial market by focusing their dealings to a single window representing the following entities:

- 1. Ministry of Commerce and Industry
- 2. Qatar Financial Markets Authority
- 3. Qatar Stock Exchange
- 4. Edaa Company

The committee is responsible for the following:

Receiving and reviewing applications for the
offering and listing of securities and admitting
them for trading on the QSE, as well as
receiving and reviewing the share register
addressed to the depository. The aim of this
process is to ensure completeness of the
applications and compliance with all relevant
regulatory requirements, especially regarding
offering prospectuses and financial valuation
reports, if applicable.

في ظل التطوير والتحديث المستمر لأنظمة وتشريعات سوق رأس المال في الدولة، وحرصاً على مواكبة المتغيرات العالمية التي يشهدها هذا القطاع الحيوي، واحتياجاته على المستوى المحلي، أصدر مجلس إدارة هيئة قطر للأسواق المالية قراره رقم (3) لسنة 2022، بشأن لجنة النافذة الواحدة لسوق رأس المال، والكائن مقرها في الهيئة.

تهدف اللجنة إلى اختصار الوقت والجهد وتبسيط الإجراءات على الشركات المدرجة أو الشركات الراغبة بالدخول للسوق المالي ، من خلال اقتصار تعاملهم مع نافذة واحدة ممثلة للجهات التالية:

- 1. وزارة التجارة والصناعة.
- 2. هيئة قطر للأسواق المالية.
  - 3. بورصة قطر.
  - 4. شركة إيداع.

حيث تختص اللجنة بما يلي:

1. تلقي ودراسة ومراجعة طلبات طرح وإدراج الأوراق المالية وقبولها للتداول في بورصة قطر وطلبات التسجيل لدى جهة الإيداع بمختلف الوسائل، والتأكد من استكمالها لكافة المتطلبات الواردة في التشريعات ذات العلاقة، وبوجه خاص فيما يتعلق بنشرات الطرح وتقارير التقييم المالي - إن وجدت -.



- 2. Receiving and reviewing merger and acquisition applications involving companies listed on financial markets, as well as receiving and reviewing voluntary delisting applications.
- Coordinating and communicating with the issuer and its advisors regarding their submitted applications to fulfill the requirements of relevant authorities.
- 4. Contacting the issuer and its advisors to request any additional information or clarification on matters related to the submitted applications and requesting the presence of representatives of the mentioned entities at committee meetings.
- 5. Submitting recommendations to the QFMA after fulfilling the requirements of relevant entities regarding the applications submitted to the committee, as a prelude to making appropriate decisions.
- 6. Collecting the due fees on behalf of the relevant entities and the fees owed to the QFMA for its services.
- 7. Any other tasks assigned by the QFMA.

The committee receives and reviews the submitted applications and submits appropriate recommendations to the QFMA.

Those wishing to submit applications within the above-mentioned competencies should visit the dedicated Single Window section on the QFMA's website.

The implementation of this Market Notice and the decision to establish the Single Window Committee for the Capital Market is subject to relevant legislation, laws, regulations, and rules.

Market Notice No. (5) of 2016 is hereby canceled, and any provision that contradicts the provisions of the mentioned decision and this Market Notice is also canceled.

- 2. تلقي ودراسة ومراجعة طلبات الاستحواذ والاندماج التي يكون أحد أطرافها من الشركات المدرجة بالأسواق المالية، وطلبات الشطب الاختياري من الأسواق المالية.
- التنسيق والتواصل مع الجهة المصدرة ومستشاريها فيما يتعلق بالطلبات المقدمة منها لاستيفاء متطلبات الجهات ذات العلاقة.
- 4. مخاطبة الجهات المصدرة ومستشاريها بغرض طلب أية معلومات إضافية أو توضيح لأي من المواضيع ذات العلاقة بالطلبات المعروضة عليها، وطلب حضور ممثلي الجهات المذكورة لاجتماعاتها.
- 5. رفع التوصيات إلى هيئة قطر للأسواق المالية بعد استيفاء متطلبات الجهات ذات العلاقة بشأن الطلبات المقدمة إلى اللجنة تمهيدا لاتخاذ القرارات المناسبة بخصوصها.
- 6. ويجوز تحصيل الرسوم المستحقة نيابة عن الجهات ذات العلاقة، وما تستحقه هيئة قطر للأسواق المالية مقابل خدماتها.
- 7. أية مهام أخرى تسند إليها من قبل هيئة قطر للأسواق المالية .

وتقوم اللجنة بتلقي ومراجعة الطلبات المقدمة، ورفع التوصيات المناسبة بشأنها للهيئة.

وبناء على ذلك فإنه على الراغبين في التقدم بالطلبات ذات الصلة بالاختصاصات أعلاه، زيارة القسم المخصص للنافذة الواحدة على الموقع الإلكتروني للهيئة.

ويطبق في شأن تنفيذ هذا الإشعار وقرار انشاء لجنة النافذة الواحدة لسوق رأس المال، التشريعات والقوانين والنظم والقواعد ذات الصلة.

يلغى الإشعار رقم (5) لسنة 2016، كما يلغى كل حكم يخالف أحكام القرار المشار إليه، وهذا الإشعار.